

Aktualności

Zmiany w kryterium dochodowym i świadczeniach z pomocy społecznej oraz świadczeniach rodzinnych

02/10/2015, dodał: **Maciej Liberda**

14 lipca 2015 roku Rada Ministrów przyjęła rozporządzenie w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej. Wyższe kryteria obowiązują od 1 października 2015 roku.

Nowe kryteria dochodowe uprawniające od października 2015 roku do świadczeń pomocy społecznej to:

- 634 zł dla osoby samotnie gospodarującej,
- 514 zł dla osoby gospodarującej w rodzinie
- 288 zł - wartość dochodu miesięcznego z 1 ha przeliczeniowego.

W związku ze zmianą kryterium dochodowego zmianie ulegają również niektóre świadczenia z pomocy społecznej, w tym:

- 604 zł - maksymalna wysokość zasiłku stałego.

Od 1 listopada 2015 roku zasiłek rodzinny również będzie przyznawany w oparciu o nowe kryterium dochodowe.

Dotychczas kwota kryterium dochodowego od którego zależy przyznanie zasiłku rodzinnego wynosiła 574 zł miesięcznie. Natomiast już od 1 listopada 2015 roku zasiłek rodzinny będzie przyznawany według nowego kryterium, tj. 674 zł miesięcznie na osobę w rodzinie.

Jeśli o zasiłek rodzinny stara się są rodzina, w której jest dziecko z orzeczeniem o niepełnosprawności, to kryterium dochodowe wynosiło 664 zł, a od 1 listopada 2015r. wzrośnie do 764 zł miesięcznie na osobę w rodzinie.

Wysokość zasiłku rodzinnego od 1 listopada 2015r. do 31 października 2016r. wynosi miesięcznie:

- 89zł na dziecko w wieku do ukończenia 5 roku życia,
- 118 zł na dziecko w wieku powyżej 5roku życia do ukończenia 18 roku życia,
- 129 zł na dziecko w wieku powyżej 18 roku życia do ukończenia 24 roku życia.

Zasiłek rodzinny może zostać powiększony o dodatki z tytułu:

- urodzenia dziecka - obecnie to 1000 zł wypłacane jednorazowo
- opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego: 400 zł miesięcznie
- samotnego wychowywania dziecka (185 zł, nie więcej niż 370 zł na wszystkie dzieci)
- kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego (do 5 roku życia - 80 zł, powyżej 5 roku życia - 100 zł miesięcznie)
- rozpoczęcia roku szkolnego (100 zł raz na rok)
- podjęcia przez dziecko nauki w szkole na wydatki związane z zamieszkaniem w miejscowości, w której jest szkoła - 105 zł miesięcznie
- na wydatki związane z dojazdem do miejscowości, w której jest szkoła - 63 zł miesięcznie
- wychowywania dziecka w rodzinie wielodzietnej (90 zł miesięcznie).

Wysokość pozostałych świadczeń:

zasilek pielęgnacyjny: 153 zł,

świadczenie pielęgnacyjne: 1200 zł, a od 1 stycznia 2016r. 1300 zł

specjalny zasilek opiekuńczy: 520 zł

zasilek dla opiekuna: 520 zł

jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka, tzw. becikowe - 1000 zł.

Kierownik GOPS

Anna Duda